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Göteborgs Stads pensionärsråd, protokoll 1 (9) 

Tid: 13:00 – 15:00 

Plats: KS-salen, Rådhuset 

Paragrafer: 1 - 14 

Närvarande 

Ledamöter 

Marina Johansson (S) ordförande 

Maria Nilsson (C)  

Britt Olsson (M) anmält förhinder 

Elisabet Lann (KD) anmält förhinder 

Hillevi Werring (MP) 

Mariette Höij Risberg (D) 

Monica Påhlson (L) 

Peter Svensson (V) 

Lisen Forssell (SD) 

SKPF 

Zaidi Folias 

Olof Jacobsson 

Gerda Svendsen anmält förhinder 

Ulf Johansson 

Anna-Lena Stjernlöf 

SPF Seniorerna 

Lena Gustafsson anmält förhinder 

Britt Johansson 

Bo Andrén 

PRO 

Sven Carlsson 

Birgitta Ljungström Bengtsson 

Tommy Emanuelsson 

RPG 

Karl Gunnar Nordanstad anmält förhinder 

Kerstin Ekberg 

RSE 

Anneli Ylijärvi 

SEKL 

Simo Sinkkonen 

Övriga närvarande 

Johannes Hulter (S) kommunstyrelsen 

Samordnare/sekreterare 

Erica Thulin Manderhjelm 
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Justeringsdag: 2024-10-10 
 

Underskrifter 

  

Sekreterare 

Erica Thulin Manderhjelm 

  

 

Ordförande 

Marina Johansson (S)  

  

Justerande 

Anneli Ylijärvi, RSE 
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§ 1   Mötets öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat och noterar att det idag är den internationella 

äldredagen. 

§ 2   Upprop 
Upprop genomförs, närvaro noteras på särskild lista. 

§ 3   Val av justerare 
Beslut i rådet: Anneli Ylijärvi, RSE utses till justerare för dagens sammanträde. 

§ 4   Fastställande av dagordning 
Beslut i rådet: Föreslagen dagordning fastställs med tillägg av en övrig punkt under § 

13; elsparkcyklar, Olof Jacobsson SKPF. 

§ 5   Föregående protokoll (24-09-05) 
Föregående protokoll är justerat av ordförande och justerare.  

Beslut i rådet: Föregående protokoll fastställs av rådet och läggs till handlingarna.  

§ 6   Rapporter från KS, ÄVO, mfl 
Ordförande Marina Johansson (S) berättar från kommunstyrelsen att det pågående arbetet 

med Tre Stiftelser nu går in i en ny fas. Man ser över den gamla överenskommelsen, och 

kommer vidta nödvändiga förändringar för att säkerställa följsamhet till nu gällande lag 

och förutsättningar. Samtidigt är det alla parters intention att samarbeta för att 

verksamheten ska kunna fortlöpa, och att hyresgästerna ska kunna bo kvar. Det är flera 

komplicerade frågor att lösa, och Marina understryker vikten av att gå varsamt fram och 

sträva efter samarbetslösningar mellan stiftelsen och staden. Löpande uppdateringar 

kommer att förmedlas till pensionärsrådet i fortsättningen av detta ärende.  

Vidare berättar Marina om att de första besluten nu är fattade i kommunstyrelsen och i 

äldre samt vård och omsorgsnämnden för att öppna ett nytt vård- och omsorgsboende i 

Skra Bro, Björlanda. Nästa beslutsnivå är kommunfullmäktige, och det nya boendet kan 

bli klart att öppna under 2027. En del i planeringen för det nya boendet är att etablera fler 

omsorgsplatser riktade mot sverigefinska omsorgstagare.  

Slutligen informeras om att en ny mötesplats för äldre idag invigdes i Kallebäck. Det är 

positivt att kunna berätta om att seniorer har varit erbjudits möjlighet att, och också varit 

mycket aktiva och involverade i att utforma mötesplatsen, såväl vad gäller var i området 

den placerats sett till kommunikationer och andra förutsättningar, som gällande 

verksamhetsinnehåll. Adressen är Mejerivägen 1 i Kallebäck. 
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§ 7   13:15 – 14:15 Tema Boende och bostäder  
Gäst Johannes Hulter (S), Kommunstyrelsen 

Inledningsvis ca 15 minuter där pensionärsorganisationerna berättar för vår gäst 

om sina erfarenheter och reflektioner om seniorers bostadssituation i Göteborg 

Därefter dialog med Johannes Hulter, med inledningen och 

pensionärsorganisationernas utsända frågor som grund. 

 

Sven Carlsson PRO inleder samtalet. Inför mötet har pensionärsorganisationerna 

valt att frångå den planerade inledningen, och enats om att Sven i stället lägger 

fram några för organisationerna gemensamma frågeställningar. De frågor som 

ställs rör dels den översyn som beslutades i stadsbyggnadsnämnden i augusti, där 

pensionärsorganisationerna reagerar på att seniorer inte erbjudits möjlighet till 

insyn och att lämna sina erfarenheter som bidrag till arbetet. Vidare ställs fråga 

om hur staden levererat på beslutet om att tillföra 600 nya trygghetsbostäder, hur 

staden arbetar eller arbetat med att utvärdera Göteborgsmodellen avseende 

trygghetsbostäder och avslutas med en kritisk synpunkt om upplevelsen av att 

staden brustit i samverkan med stadens invånare i planeringsprocesser för bland 

annat trygghetsboenden, där Göteborgs Stads pensionärsråd finner det beklagligt 

att berörda nämnder inte organiserat samverkan med varken 

pensionärsorganisationer eller seniorer som grupp. 

  

Johannes Hulter (S) presenterar sig och sitt ansvar som kommunalråd för 

stadsutveckling, och tackar för möjligheten att fortsätta samtalet med rådet. Inför 

dagens samtal har Johannes förberett de frågor som sänts ut i förhand, och 

kommer att försöka svara även på de nya, och annars ta med sig tillbaka dem som 

inte omhändertas under dagens samtal.  

Vad gäller översynen tar Johannes med sig kritiken om bristande samverkan, och 

åtar sig att verka för att både för egen del och för nämndens och förvaltningens 

arbete i övrigt lyfta frågan för att förbättra. Samtidigt berättar Johannes om att den 

specifika översynen till sin form var en snabb kartläggning med syfte att skapa en 

överblick. En av de erfarenheter som kan komma ut av översynen kan vara att en 

fördjupad kartläggning måste genomföras. Ofta är det en avvägning av resurser att 

inledningsvis skapa en översikt, eftersom budgetförutsättningar inte lämnar 

utrymme för en djupare analys om inte fler nämnder går samman med sina 

resurser, i detta fall skulle exempelvis äldre samt vård och omsorgsnämnden 

kunna vara en samarbetspart. En annan reflektion som Johannes gör är att vi som 

stad i en tid när resurserna är knappa behöver säkerställa att det finns utrymme för 

faktiskt handling, inte bara utredningar och rapporter. 
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Sven Carlsson PRO replikerar att boendefrågan varit i fokus länge i rådets arbete och 

särskilt under 2024. Ett gott samarbete har inletts med Förvaltnings AB Framtiden, och 

rådet har också haft korrespondens med privata fastighetsägare under året.  

Johannes berättar vidare om de beslutade 600 trygghetsbostäderna det idag finns drygt 

1300 trygghetsbostäder. Under 2024 har 80 nya trygghetsbostäder tagits fram, vilket kan 

jämföras med året innan när inte några nya etablerades alls. Samtidigt är siffran osäker, 

eftersom enskilda fastighetsägare inte är skyldiga att anmäla förekomst. Kommunen 

avsätter medel för att ge bidrag till upprättande, men det är flera faktorer som försvårar 

för fastighetsägare att skapa trygghetsboende. Enligt Johannes har samhällsutvecklingen 

de senaste decennierna konsekvent verkat i en riktning där förutsättningar saknas att 

genom subventioner skapa möjligheter för ekonomiskt och socialt utsatta grupper, vilket 

idag visar sig genom stora utmaningar att möta de behov som uppstår exempelvis i 

relation till seniorers behov av att kunna finna behovsadekvat boende till rimliga 

kostnader. Vidare funderar Johannes över hur staden behöver verka för en balans mellan 

anpassade boendemiljöer som insprängda i befintligt bestånd jämfört med sådana som är 

segregerade. Det finns för och nackdelar med båda alternativen, men ett både lokalt och 

nationellt problem är konjunkturen som gör de oerhört dyrt att bygga nytt, vilket inverkar 

menligt både på tillgången till bostäder och möjligheten att erbjuda bostäder till en rimlig 

hyra. Av den anledningen ser Johannes att ombyggnad till trygghetsbostäder i befintligt 

bestånd måste ses som den snabbaste och mest tillgängliga vägen framåt. Avslutningsvis 

menar Johannes att det kommer krävas en nationell satsning, eftersom ingen enskild 

kommun klarar av att hantera problemen med den tröga bostadsmarknaden på egen hand. 

Zaidi Folias SKPR begär ordet och tackar för en bra dragning. Hon nämner hur hon 

historiskt sett att rådets ledamöter varit väldigt positiva till trygghetsboende som form. En 

viktig fråga i dag är hur verkligheten faktiskt ser ut. Det finns en hög medvetenhet bland 

seniorer om det individuella ansvaret att se om den egna situationen och planera för en 

ålderdom som kan fungera, helst utan att behöva belasta samhället för stöd.  Inom 

pensionärsorganisationerna lyfte många medlemmar hur svårt det är att faktiskt göra 

detta, och där är privatekonomiska begränsningar ett stort hinder. En pensionär, och i 

synnerhet en pensionär som lever ensam, har sällan reell möjlighet att lämna ett 

nuvarande ofta både för stort och illa anpassat boende eftersom månadskostnaden i en ny 

bostad blir omöjlig att bära. Detta är inte en situation som kan lösas inom en 20-

årshorisont, situationen behöver ändras i dag. Slutligen påminner Zaidi om att vi, om vi 

kan göra något åt detta också kommer skapa möjligheter för barnfamiljer att flytta till och 

dra nytta av de bostäder som kommer ut på marknaden. 

Sven Carlsson PRO tackar för utförligt svar på alla frågor, och ställer följdfrågan hur 

Johannes har för avsikt att själv ta frågorna vidare? Johannes svarar att han kommer ta 

ansvar för att hålla fokus på stärkt samverkan med seniorer och pensionärsorganisationer, 

men påpekar samtidigt att det finns flera strukturella hinder som gör det svårt att ställa ut 

löften om konkreta aktioner. 
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Från de politiska ledamöternas sida deltar Mariette Höij Risberg (D), Monica Påhlsson 

(L) samt Lisen Forsell (SD) också i samtalet. De konstaterar bland annat att gällande 

regelverk för tillgänglighet och standard kan utgöra svårigheter när trygghetsboenden ska 

sprängas in i befintligt bestånd. Vidare görs kopplingar till den demografiska 

utvecklingen där vi behöver hitta lösningar för att färre medarbetare i omsorgen ska 

kunna erbjuda stöd och service till en ökande grupp seniorer – och att hur vi organiserar 

och möjliggöra bostäder för seniorer har stor betydelse i det sammanhanget.  

Avslutningsvis sammanfattar ordförande Marina Johansson (S) att rådet tar med sig från 

dagens samtal 

- Att vi fortsätter bjuda in till dialoger och arbeta med svar på remisser i framtiden, 

och att rådet ska använda sitt mandat att bjuda in nämnder och förvaltningar till 

samarbete. 

- Att vi fortsätter det påbörjade samarbetet med Förvaltnings AB Framtiden, och 

ser fram emot hur det kan växa och utvecklas över tid. 

- Att vi fortsätter verka för ökat samarbete mellan nämnder och civilsamhälle och 

ideella organisationer.  

Ett varmt tack till Johannes Hulter (S) för dagens samtal.  

§ 8   14:15 Arbetsgruppen Öppet möte 
återrapporterar och eftersöker funktionärer 
Olof Jacobsson SKPF återrapporterar till rådets ledamöter om arbetet så här långt. 

Efter en lite långsam start tog anmälningarna fart och nu är de 200 tillgängliga platserna 

fyllda, med en reservlista på drygt 30 personer. Oerhört roligt med det intresse som visas 

för dagen. 

Listan över funktionärer behöver säkerställas, och en aspekt är att ledamöter som inte 

anmält sig till dagen enbart kommer kunna ta del av föreläsningen genom att vara 

funktionär, då dessa bereds tillträde till salen. Eftersom avgränsningen är relaterad till 

brandsäkerhet finns inte utrymme att tänja på gränserna för mycket.  

Olof har en lista över funktionärer och vi räknar med att behöva vara ungefär tolv 

personer sammanlagt som hjälps åt att få dagen att flyta på. Olof sänder över listan till 

samordnare, som fyller på med de politiska ledamöter från rådet som har för avsikt att 

delta och vara tillgängliga för allmänheten i egenskap av ledamöter i pensionärsrådet och 

i egenskap av att representera politiken generellt och sina partier specifikt. Ledamöter 

som vill bistå som funktionärer, och som är osäkra på om de finns på listan kan maila 

direkt till samordnare.  
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Den 10 oktober kommer några i arbetsgruppen vara på medborgarhuset i Gamlestad och 

planera, fördela arbetsuppgifter och förbereda inför det öppna mötet. Några 

sammanfattande punkter så här långt är att; 

- Maria Nilsson är moderator 

- Vi får pausgymnastik flera gånger under dagen 

- Fika serveras i mitten med kaffe och smörgås och en liten kaka 

- Arbetsgruppen och funktionärer som ska hjälpa till behöver dyka upp 

vid 08:15.  Det är ok om man kan komma först senare, men meddela 

Olof i så fall så att han kan ha koll. 

- Politikerna som planerar närvara är i nuläget; 

Jan Åke Rydberg (ÄVON) (S), Monica Påhlsson (L) Lisen Forsell 

(SD) Mariette Höij Risberg (D) Maria Nilsson (C),  

- Programmet är 10-14 med mingel lite vid lunchtid, dörrarna kommer 

öppnas ca 09:30, och vi försöker har stängt senast 14:20. 

- Alla funktionärer kommer ha halsband med namnbricka, Erica 

ansvarar för att de finns på plats från morgonen den 22 oktober. 

§ 9   14:30 GPR arbetsgrupp boende 
återrapporterar  
Sven Carlsson PRO och Bo Andrén SPF Seniorerna berättar om mötet med Framtiden 

AB. Så här långt har mötena varit i väldigt god anda. Framtidens mål är att skapa 2300 

nya bostäder till 2025, givet beslut och markanvisningar. I dialogen har det framkommit 

att de politiskt beslutade 600 trygghetsbostäderna behöver förankras tydligare. Vidare har 

man samtalat om utökat invånarinflytande i planeringsprocesser, vilket Framtiden säger 

sig vara intresserade av, och kommer återkomma till pensionärsrådet om i framtiden.  

En konkret fråga har varit hur en hyresgäst kan agera för att byta ut badkar mot dusch. 

Grunden är att en hyresgäst som på eget bevåg vidtar sådana åtgärder själv får ta ansvar 

för kostnader och för att återställa i ursprungligt skick vid en senare flytt. Som hyresgäst 

kan man också kontakta staden för att ansöka om bostadsanpassningsbidrag.  

Bo Andrén noterar att dialogen visat att de olika förvaltningarna och bolagen bör förbättra 

kommunikation internt och stärka samsyn om gemensamt ansvar för politiska beslut. Som 

invånare har man inget intresse av vilken nämnd eller styrelse som är ansvarig, det viktiga 

är att staden som helhet tar ansvar.  

Ordförande Marina Johansson (S) tackar för dragningen och föreslår att rådet tar ställning 

till att ge arbetsgruppen ett förlängt uppdrag för att kunna fortsätta det viktiga samarbete 

som inletts. Efter kort dialog ställer ordförande fråga till rådets ledamöter om att förlänga 

arbetsgruppens uppdrag. 

Beslut i rådet: Rådets ledamöter beslutar att förlänga arbetsgruppens uppdrag för hela 

2025. Arbetsgruppen består även fortsättningsvis av Gerda Svendsen SKPF; Bo Andrén 

SPF Seniorerna, Sven Carlsson PRO, Kerstin Ekberg RPG och Anneli Ylijärvi RSE. 
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Arbetsgruppen får i uppdrag att återkomma till rådet senast i januari 2025 med förslag till 

plan för antal möten och inriktning för nästa års samarbete. Arbetet kommer att 

arvoderas. 

Politiska ledamöter deltar inte i beslutet.  

§ 10   14:40 Ärende SPF - 2023-02031 SBN 
2024-06-18, Sven Carlsson PRO 
Noteras till protokollet att frågan behandlades i samband med dialogen med Johannes 

Hulter, utgår därför från dagordningen.  

§ 11   Val av arbetsgrupper – inga aktuella 

§ 12   14:45 Förslag till svar på remisser 
a. Motion av Mattias Tykesson (M) och Anneli Rhedin (M) om att införa 

Lagen om valfrihet (LOV) i vård och omsorgsboende 

Den av rådet utsedda arbetsgruppen har tagit fram ett förslag på svar. 

Förslaget sändes ut till samtliga ledamöter i samband med kallelsen. 

Pensionärsorganisationerna har diskuterat förslaget vid sitt förmöte inför 

sammanträdet.  

Beslut i rådet  

Rådet godkänner förslag till remissvar. Politiska ledamöter deltar inte i beslut 

om arbetsgruppens förslag. Omedelbar justering. 

 

 

b. Dnr SLK-2023-01116 Remittering avseende förslag till revidering av 

Göteborgs Stads riktlinjer för hemvårdsbidrag  

Den av rådet utsedda arbetsgruppen har tagit fram ett förslag på svar. 

Förslaget sändes ut till samtliga ledamöter i extra utskick dagen innan 

sammanträdet. Pensionärsorganisationerna har diskuterat förslaget vid sitt 

förmöte inför sammanträdet.  

Beslut i rådet  

Rådet godkänner förslag till remissvar. Politiska ledamöter deltar inte i beslut 

om arbetsgruppens förslag. Omedelbar justering. 

 

I samband med denna punkt noteras att svar på remisser och andra skrivelser 

som sänds genom Göteborgs Stads pensionärsråd ska innehålla alla i rådet 

ingående pensionärsorganisationer då svaren representerar hela rådet. 

Undantag är om en eller flera pensionärsorganisationer väljer att reservera sig, 

i vilket fall detta ska framgå av svaret.  
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§ 13   14:55 Övriga frågor 
a. Olof Jacobsson, SKPF, lyfter som övrig fråga situationen med elsparkcyklar.  

Olof noterar att detta blir fjärde gången som GPR skriver om situationen med 

elsparkcyklar, och det problem som ofta uppträder i staden. Han beskriver hur media 

återkommande rapporterar om olyckor, personskador och även dödsolyckor kopplade till 

elsparkcyklar, i Göteborg och i landet i övrigt. Vidare beskriver han några av de 

sammanhang där rådet lyft frågan på senare år, bland annat 2021. Olof har författat en ny 

skrivelse som han läser upp för rådets ledamöter.  

Beslut i rådet: Rådet beslutar att godkänna Olofs förslag till skrivelse, och vidare att 

rådets samordnare får i uppdrag att förmedla skrivelse till KS, som också som utskick till 

rådets alla ledamöter. Politiska ledamöter deltar inte i beslutet. 

Omedelbar justering.  

§ 14   Mötets avslutas 
Ordförande Marina Johansson (S) tackar ledamöterna och avslutar dagens möte.  

 

Handlingar som sänts ut med kallelsen: 
1. Kallelse med dagordning 

2. Föregående protokoll 24-09-05 

3. Rådets aktivitetslista 

4. Frågor utsända till Johannes Hulter 

5. Öppet möte – uppgifter att fördela  

6. Förslag till svar på remiss om motion om att införa LOV i VOB 

 

Enligt uppdrag 

 

Erica Thulin Manderhjelm 
 

 

Tel:  031-368 04 28  

erica.manderhjelm@stadshuset.goteborg.se 

Göteborgs Stad 
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